# 2015

统计年鉴





NBS SURVER OFFICE IN CHONGQING CHONGQING MUNICIPAL BURLEAU OF STATISTICS国家统计局重庆调查总队 编重庆市统计局

中间处计量数量 China Statistics Press



重庆市统计局 国家统计局重庆调查总队 编 CHONGQING MUNICIPAL BUREAU OF STATISTICS NBS SURVEY OFFICE IN CHONGQING

## (京)新登字041号

◎中国统计出版社2015

版权所有。未经许可,本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

#### ©2015 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

#### 图书在版编目 (CIP) 数据

重庆统计年鉴. 2015:汉英对照/重庆市统计局, 国家统计局重庆调查总队编. -- 北京:中国统计出版社, 2015.8 ISBN 978-7-5037-7506-2

I.①重... □.①重... ②国... □.①统计资料—重 庆市—2015—年鉴—汉、英 N. ①C832.719-54

中国版本图书馆CIP数据核字(2015)第170542号

## 重庆统计年鉴-2015

作 者/ 重庆市统计局 国家统计局重庆调查总队

责任编辑/ 佘竞雄

装帧设计/重庆海耐特广告有限公司

出版发行/中国统计出版社

地 址/北京市丰台区西三环南路甲6号

邮政编码/100073

- 电 话/邮购 (010) 63376909 书店 (010) 68783171
- 网址/http://www.zgtjcbs.com
- 印刷/重庆三达广告印务装潢有限公司
- 经 销/新华书店
- 开本/890mm×1240mm 1/16
- 字 数/177万字
- 印 张/39
- 版 别/2015年8月第1版
- 版 次/2015年8月第1次印刷
- 定 价/380.00元

本书附同版本CD-ROM一张,光盘内容以书面文字为准。 如有印装差错,由本社发行部调换。

### 《重庆统计年鉴2015》

编辑委员会

#### CHONGQING STATISTICAL YEARBOOK 2015 EDITORIAL BOARD

顾 问: 黄奇帆

主 任: 翁杰明

副主任: 蓝庆华 朋 琳

委员:(以姓氏笔画为序)

涛 刘 剑 王廷彦 史大平 刘 沈晓钟 张 旭 张炳华 汪 俊 陈清明 易忠良 张富民 际 路 周旭 周克勤 屈 谦 封 毅 项铁林 赵 钟志华 段泽勇 兵

秦瑶郭坚黄可彭祖林

董建国 程志毅 童泽圣 滕宏伟

Advisor: Huang Qifan

Chairman: Weng Jieming

Vice-chairmen: Lan Qinghua Peng Lin

Editorial Board: (in order of strokes of Chinese surname)

Wang Tingyan Shi Daping Liu Tao Liu Jian

Wang Jun Shen Xiaozhong Zhang Xu Zhang Binhua

Zhang Fumin Ruan Lu Chen Qingming Yi Zhongliang

Zhou Xu Zhou Keqin Qu Qian Feng Yi

Xiang Tielin Zhao Bing Zhong Zhihua Duan Zeyong

Qin Yao Guo Jian Huang Ke Peng Zulin

Dong Jianguo Cheng Zhiyi Tong Zesheng Teng Hongwei

#### 编辑部

主 编: 张富民 童泽圣

副 主编: 祝怡文 李涛明

编 辑:(以姓氏笔画为序)

 $\mp$ 马洪钧 马勇强 Ŧ 艾 建 清 吕怒江 朱 阳志静 筠 李长春 杨 灿 杨弘毅 旲 1 余浩然 邹德传 沈建斌 太 健 林忠芳 张 7 张业和 陆 昕 虹 1/2 周小平 周正荣 周 强 赵东兵 郑 英 郑子彬 居 俐 袁 彬 顾永祥 徐开龙 袁 忠 曹中 武 黄永秀 黄 唐 能 钊 廖 思 曾维东

责任编辑:邓 航 滕 红

执行编辑: 何相莹 罗宣美

资料整理: (以姓氏笔画为序)

许川容 刘闻波 斐 吕 磊  $\mathbb{H}$ 李 婧 李明明 孙良祝 欣 宋晓英 周 李栋顺 何 婧 徐佳宁 婕 夏政然 胡 赵 萌

唐 甜 郭明秋 谌 思

光盘设计: 熊 威 韩振宇

英文翻译:李晶

#### EDITORIAL DEPARTMENT

Editor-in-chief: Zhang Fumin Tong Zesheng

Associate Editor-in-chief: Zhu Yiwen Li Taoming

Editorial Staff: (in order of strokes of Chinese surname)

Ma Hongjun Ma Yongqiang Wang Ge Wang Jian

Deng Jun Nv Lujiang Zhu Qing Yang Zhijing

Li Changchun Yang Can Yang Hongyi Wu Dan

Cen Jian Yu Haoran Zou Dechuan Shen Jianbin

Lin Zhongfang Zhang Dan Zhang Yehe Lu Xin

Chen Ping Zhou Xiaoping Zhou Zhengrong Zhou Hong

Zhou Qiang Zhao Dongbing Zheng Ying Zheng Zibin

Yuan Li Yuan Bin Gu Yongxiang Xu Kailong

Tang Wu Huang Yongxiu Huang Zhong Cao Zhong

Zeng Weidong Liao Si Xiong Zhao

Coordinator: Deng Hang Teng Hong

Excutive Copy-Editors: He Xiangying Luo Xuanmei

Data Processing: (in order of strokes of Chinese surname)

Tian Fei Lv Lei Liu Wenbo Xu Chuanrong

Sun Liangzhu Li Mingming Li Na Li Jing

Li Dongshun He Jing Song Xiaoying Zhou Xin

Zhao Meng Hu Jie Xia Zhengran Xu Jianning

Tang Tian Guo Mingqiu Chen Si

CD-ROM Design: Xiong Wei Han Zhenyu

English Translator: Li Jing

- 一、《重庆统计年鉴—2015》是由重庆市统计局和国家统计局重庆调查总队编纂、中国统计出版社公开出版发行的一部全面记录重庆市经济建设和社会发展情况的大型资料性年刊。本书收录了重庆市历史重要年份和2014年经济和社会各方面的统计数据,以及各区县(自治县)主要统计资料。
- 二、全书共二十二章,包括: 1.综合; 2.国民经济核算; 3.人口与就业; 4.固定资产投资; 5.能源消费; 6.财政; 7.人民生活与物价; 8.城镇建设; 9.资源和环境; 10.要素市场; 11.农业和农村经济; 12.工业; 13.建筑业; 14.运输和邮电; 15.国内贸易; 16.对外经济贸易和旅游业; 17.金融业; 18.教育、科技和文化业; 19.卫生、体育和其他社会活动; 20.区县; 21.三峡工程重庆库区移民; 22.基本单位名录库。同时附录一个篇章:全国及各省(自治区、直辖市)主要统计资料。每章前设《简要说明》,介绍本章节的主要内容和资料来源,章末附有《主要统计指标解释》。
  - 三、本年鉴统计资料:大部分数据来自统计年报,部分来自抽样调查。
- 四、本年鉴所使用的度量衡单位均采用国际统一标准计量单位;各种分类标准均采用国家统一分类标准。
- 五、本年鉴部分数据的合计数或相对数,由于计量单位取舍不同而产生的计算误差未作 机械调整。
  - 六、本年鉴各表的部分指标注解位于该表下方或最后一张续表的下方。
- 七、符号使用说明:年鉴各表中的"空格"表示该项统计指标数据不足本表最小单位数、数据不详或无该项数据; "#"表示其中的主要项。
- 八、本年鉴在编辑、翻译过程中得到诸多单位和同志的大力支持,在此深表谢意。限于我们的水平,加之时间仓促,请各界人士在使用资料时如发现错误和不足,恳请提出批评指正。

- I. Chongqing Statistical Yearbook 2015 is a large statistical yearbook compiled by Chongqing Municipal Bureau of Statistics and NBS Survey Office in Chongqing and published by China Statistics Press, which records the economic construction and social development of Chongqing in an all-round way. The yearbook covers the comprehensive data on Chongqing's social and economic development in 2014 and some major years in the history, as well as the major statistics on all the districts and counties (autonomous counties).
- II. The yearbook contains 22 chapters, namely 1. Comprehensive Statistics; 2. National Economic Accounting; 3. Population and Employment; 4. Investment in Fixed Assets; 5. Energy Consumption; 6. Government Finance; 7. People's Livelihood and Prices; 8. Urban Construction; 9. Resources and Environment; 10. Markets of Key Factors; 11. Agriculture and Rural Economy; 12. Industry; 13. Construction; 14. Transport, Postal and Telecommunication Services; 15. Domestic Trade; 16. Foreign Economic Relations, Trade and Tourism; 17. Financial Intermediation; 18. Education, Science & Technology and Culture; 19. Public Health, Sports and Other Social Activities; 20. Districts; 21. Resettlement of Chongqing Reservoir Area of Three Gorges Project; 22. Statistics on Basic Units. There is also an Appendix which covers the main data of the whole nation and other provinces, autonomous regions and municipalities. There is a Brief Introduction at the beginning of each chapter, which introduces the main contents of the chapter and the sources of data. The Explanatory Notes on Main Statistical Indicators is provided at the end of each chapter.
- III. The data in this publication: most of the data are obtained from the annual statistical reports, while some others are obtained from sample surveys.
- IV. The units of measurement used in this yearbook are international standard measurement units; and the basis of classification of this book complies with the national uniform standard.
- V. The statistical discrepancies of the total values or relative values due to rounding are not adjusted in this yearbook.
- VI. The notes concerning individual indicators are placed at the lower part of the table or the lower part of the last page.
- VI. Notations used in this yearbook: (blank space) indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table, or data are unknown, or are not available; "#" indicates a major breakdown of the total.
- WII. We'd like to send our sincere acknowledgement various units and comrades for their vigorous assistances during the edition and translation of this yearbook. Due to our limited ability and the hasty time, faults and shortage are unavoidable. Any criticism or suggestion is appreciated.

# 第一章 综合 COMPREHENSIVE STATISTICS

	简要说明
	Brief Introduction
表1.1	行政区划(2014年)
	Divisions of Administrative Areas (2014)
表1.2	国民经济和社会发展总量与速度指标4
	Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Growth Rate
表1.3	国民经济和社会发展结构指标12
	Composition Indicators on Natinal Economic and Social Development
表1.4	人均主要社会经济活动水平15
	Per Capita Main Social and Economic Activities
表1.5	平均每天主要社会经济活动16
	Selected Indicators on Average Daily Social and Economic Activities
表1.6	各部门机构数 (2013-2014年)
	Grassroots Units in Various Sectors (2013-2014)
	主要统计指标解释
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators
<u> </u>	
第二 CHAP	国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING
第二 CHAP	
第二 CHAP	
第二 CHAP	国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING
<b>第二</b> CHAP	<b>国民经济核算</b> NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING 简要说明
<b>第二</b> CHAP	TER 2 国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING 简要说明 Brief Introduction
<b>第二</b> CHAP	TER 2 国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING 简要说明 Brief Introduction 地区生产总值(1949-1978)
	TER 2 国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING  简要说明 Brief Introduction 地区生产总值(1949-1978)
	TER 2   国民经济核算   NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING   簡要说明   Brief Introduction   地区生产总值(1949-1978)   27   Gross Domestic Product (1949-1978)   地区生产总值构成(1949-1978)   29
表2.2	TER 2 国民经济核算 NATIONAL ECONOMIC ACCOUNTING  简要说明 Brief Introduction 地区生产总值(1949-1978)
表2.2	でできます。
表2.2 表2.3	では、
表2.2 表2.3	● では、



表2.6	地区生产总值构成(1978-2014年)	37
	Composition of Gross Domestic Product (1978-2014)	
表2.7	地区生产总值指数(1978-2014年)(上年=100)	39
	Indices of Gross Domestic Product (1978-2014) (Preceding Year=100)	
表2.8	地区生产总值指数(1978-2014年)(1978年=100)	41
	Indices of Gross Domestic Product (1978-2014) (1978=100)	
表2.9	三次产业贡献率(1990-2014年)	43
	Share of the Contributions of the Growth of Three Strata of Industry	
	to the Increase of the GDP (1990-2014)	
表2.10	三次产业拉动力(1990-2014年)	44
	Contribution of the Three Strata of Industry to GDP Growth (1990-2014)	
表2.11	分区域地区生产总值(2013-2014年)	45
	Gross Domestic Product by Region (2013-2014)	
表2.12	分经济类型地区生产总值(1996-2014年)	46
	Gross Domestic Product by Status of Registration (1996-2014)	
	主要统计指标解释	48
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
<b></b>	三音 1 日 日計划 PORILI ATION AND EMPLOYMENT	
第: CHAF	三章 人口与就业 POPULATION AND EMPLOYMENT	
第 CHAF	三章 人口与就业 POPULATION AND EMPLOYMENT	
第: CHAF	<b>三章</b> 人口与就业 POPULATION AND EMPLOYMENT 简要说明	
第: CHAF	简要说明 Brief Introduction	
<b>第</b> 3.1	简要说明	55
	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration)	
	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计)	
表3.1	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration) 主要年份人口自然变动(户籍统计) Population Natural Dynamics in Major Years (Household Registration)	56
表3.1	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration) 主要年份人口自然变动(户籍统计)	56
表3.1 表3.2	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration) 主要年份人口自然变动(户籍统计) Population Natural Dynamics in Major Years (Household Registration)	56
表3.1 表3.2	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration) 主要年份人口自然变动(户籍统计) Population Natural Dynamics in Major Years (Household Registration) 常住人口及城镇化率(1996-2014年)	56
表3.1 表3.2 表3.3	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计) Total Households and Total Population in Major Years (Household Registration) 主要年份人口自然变动(户籍统计) Population Natural Dynamics in Major Years (Household Registration) 常住人口及城镇化率(1996-2014年) Resident Population and Urbanization Rate (1996-2014)	56
表3.1 表3.2 表3.3	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计)	56 57 58
表3.1 表3.2 表3.3 表3.4	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计)	56 57 58
表3.1 表3.2 表3.3 表3.4	简要说明 Brief Introduction 主要年份总户数、总人口(户籍统计)	56 57 58

表3.7	六次人口普查主要指标	61
	Main Indicators of Six Population Censuses	
表3.8	人口年龄结构和抚养比(1982-2014年)	61
	Age Composition and Dependency Ratio of Population (1982-2014)	
表3.9	计划生育基本情况(1986-2014年)	62
	Basic Statistics on Family Planning (1986-2014)	
表3.10	从业人员基本情况(1985-2014年)	63
	Basic Statistics on Employment (1985-2014)	
表3.11	从业人员年末数(1999-2014年)	65
	Number of Employed Persons at Year-end (1999-2014)	
表3.12	城镇从业人员年末数(2013-2014年)	67
	Number of Employed Persons in Urban Units at Year-end (2013-2014)	
表3.13	主要年份城镇非私营单位在岗职工人数	68
	Number of On-Post Staff and Workers of Urban Non-private Units in Major Years	
表3.14	主要年份城镇非私营单位在岗职工工资总额	69
	Total Wage Bill of On-Post Staff and Workers of Urban Non-private Economic Units in Major Years	
表3.15	主要年份城镇非私营单位在岗职工平均工资	70
	Average Wage of On-Post Staff and Workers of Urban Non-private Units in Major Years	
表3.16	城镇非私营单位在岗职工人数(2013-2014年)	71
	Number of On-Post Staff and Workers in Non-private Economic Units (2013-2014)	
表3.17	城镇非私营单位在岗职工工资总额(2013-2014年)	72
	Total Wage Bill of On-Post Staff and Workers of Urban Non-private Economic Units (2013-2014)	
表3.18	城镇非私营单位就业人员平均工资(2013-2014年)	73
	Average Wage of Employed Persons of Urban Non-private Economic Units (2013-2014)	
表3.19	城镇非私营单位就业人员工资总额(2013-2014年)	74
	Total Wage Bill of Employment of Urban Non-private Units (2013-2014)	
表3.20	城镇登记失业人数(1985-2014年)	75
	Number of Registered Unemployed Persons in Urban Areas (1985-2014)	
	主要统计指标解释	76
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	



# 第四章 固定资产投资

## **INVESTMENT IN FIXED ASSETS**

	简要说明	
	Brief Introduction	
表4.1	主要年份全社会固定资产投资	83
	Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country in Major Years	
表4.2	全社会固定资产投资(2013-2014年)	87
	Total Investment in Fixed Assets (2013-2014)	
表4.3	按行业分的全社会固定资产投资(2013-2014年)	88
	Total Investment in Fixed Assets by Sector (2013-2014)	
表4.4	全社会固定资产投资资金来源(2013-2014年)	89
	Sources of Funds for Investment in Fixed Assets (2013-2014)	
表4.5	按行业分建设项目投资和建设总规模(2014年)	90
	Investment in Construction Projects and Total Construction Investment Size by Sector (2014)	
表4.6	按行业分建设项目施工、投产项目个数(2014年)	92
	Number of Construction Projects under Construction and Put into Use by Sector (2014)	
表4.7	房屋施工面积(2013-2014年)	93
	Total Floor Space of Buildings under Construction (2013-2014)	
表4.8	房屋竣工面积(2013-2014年)	93
	Total Floor Space of Buildings Completed (2013-2014)	
表4.9	房屋造价(2013-2014年)	93
	Cost of Completed Buildings (2013-2014)	
表4.10	建设项目投资(2013-2014年)	94
	Investment in Construction Projects (2013-2014)	
表4.11	按行业分的建设项目投资(2014年)	95
	Investment in Construction Projects by Sector (2014)	
表4.12	建设项目新增主要产品生产能力(2013-2014年)	96
	Newly Increased Production Capacity of the Major Products in Construction Projects (2013-2014)	
表4.13	基础设施建设投资额(2013-2014年)	97
	Investment in Infrastructure Construction (2013-2014)	
表4.14	房地产开发基本情况(1990-2014年)	98
	Basic Statistics on Real Estate Development (1990-2014)	
表4.15	房地产开发主要指标(2013-2014年)	100
	Main Indicators of Real Estate Development (2013-2014)	

	Floor Space of Commercialized Buildings under Construction, Completed and Sold (2013-2014)	
表4.17	房地产开发企业资产负债情况(2013-2014年)	102
	Assets and Liabilities of Enterprises for Real Estate Development (2013-2014)	
表4.18	房地产开发企业经营情况(2013-2014年)	102
	Operating Statistics on Enterprises for Real Estate Development (2013-2014)	
	主要统计指标解释	103
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
笙:	五章 给酒港费 ENERGY CONSUMPTION	
1003 1000000000000000000000000000000000	能源消费 ENERGY CONSUMPTION	
	简要说明	
	Brief Introduction	
表5.1	主要年份能源消费总量	113
	Total Consumption of Energy in Major Years	
表5.2	规模以上工业按行业分能源消费量(2013-2014年)	114
	Energy Consumption of Enterprises above Designated Size by Sector (2013-2014)	
表5.3	规模以上工业企业产值综合能耗(2013-2014年)	118
	Comprehensive Energy Consumption of Industrial Enterprises above Designated Size per Unit	
	Output Value (2013-2014)	
表5.4	规模以上工业按行业分取水量(2014年)	120
	Water Consumption of Enterprises above Designated Size by Sector (2014)	
表5.5	能源消费弹性系数(1985-2014年)	122
	Elasticity Ratio of Energy Consumption (1985-2014)	
表5.6	平均每万元本市生产总值能源消费量(2013-2014年)	122
	Average Energy Consumption per 10 000 Yuan of GDP (2013-2014)	
表5.7	平均每天主要能源消费量(2013-2014年)	123
	Average Daily Energy Consumption (2013-2014)	
表5.8	综合能源平衡表(2013-2014年)	123
	Overall Energy Balance Sheet (2013-2014)	
表5.9	主城九区主要能源消费量(2013-2014年)	124
	Main Energy Consumption of 9 Central Urban Districts (2013-2014)	
表5.10	电力平衡表(2013-2014年)	124
	Electricity Balance Sheet (2013-2014)	

表4.16 商品房施工、竣工和销售面积情况(2013-2014年).......101



主要统计指标解释
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators
GOVERNMENT FINANCE
简要说明
Brief Introduction
财政收入及支出(1994-2014年)129
Government Revenue and Expenditure (1994-2014)
财政收入占地区生产总值的比重(1994-2013年)130
Percentage of Government Revenue to Gross Domestic Product (1994-2013)
财政收入(2013-2014年)
Government Revenue (2013-2014)
财政支出(2013-2014年)
Government Expenditure (2013-2014)
国税和地税税收收入(1996-2014年)133
Revenue from National and Local Taxation (1996-2014)
国税税收收入(2013-2014年)
Revenue from National Taxation (2013-2014)
按企业类型分的国税税收收入(2014年)134
Revenue from National Taxation by Status of Registration (2014)
地税税收收入(2013-2014年)135
Revenue from Local Taxation (2013-2014)
按企业类型分的地税税收收入(2014年)136
Revenue from Local Taxation by Status of Registration (2014)
主要统计指标解释
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators
人民生活与物价 PEOPLE'S LIVING CONDITIONS AND PRICE OF GOODS
简要说明
Brief Introduction
城乡居民物质文化生活情况(2013-2014年)

Material and Cultural Life of Urban & Rural Residents (2013-2014)

表7.1

表6.1

表6.2

表6.3

表6.4

表6.5

表6.6

表6.7

表6.8

表6.9

表7.2	个人储蓄存款年末余额(1980-2014年)144
	Year-end Savings Deposit of RMB of Households (1980-2014)
表7.3	城乡居民家庭人均收入及恩格尔系数(1978-2012年)145
	Per Capita Annual Income and Engle's Coefficient of Urban and Rural Households (1978-2012)
表7.4	居民人均收支及恩格尔系数(2013-2014年)146
	Per Capita Residents Income and Expenditure and Engle Coefficient (2013-2014)
表7.5	居民家庭基本情况(2013-2014年)146
	Basic Conditions of Resident Households (2013-2014)
表7.6	全体居民人均可支配收入与现金可支配收入情况(2013-2014年)147
	Per Capita Annual Disposable Income and Cash Disposable Income of Households (2013-2014)
表7.7	全体居民人均收支构成情况(2013-2014年)148
	Composition of Per Capita Cash Income and Cash Expenditure of Households (2013-2014)
表7.8	按收入五等份分组的全体居民家庭收入支出情况 (2014年)
	Per Capita Annual Income and Expenditure of Households by Income Quintile (2014)
表7.9	全体居民家庭人均主要食品消费量 (2013-2014年)
	Per Capita Consumption of Major Foods by Households (2013-2014)
表7.10	全体居民家庭平均每百户年末耐用消费品拥有量(2013-2014年)
	Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Households at Year-end (2013-2014)
表7.11	城镇常住居民人均可支配收入与现金可支配收入情况(2013-2014年)
	Per Capita Annual Disposable Income and Cash Disposable Income of Urban Households (2013-2014)
表7.12	城镇常住居民人均收支构成情况 (2013-2014年)153
	Composition of Per Capita Cash Income and Cash Expenditure of Urban Households (2013-2014)
表7.13	按收入五等份分组的城镇常住居民家庭收入支出情况 (2014年)154
	Per Capita Annual Income and Expenditure of Urban Households by Income Quintile (2014)
表7.14	城镇常住居民家庭人均主要食品消费量 (2013-2014年)155
	Per Capita Consumption of Major Foods by Urban Households (2013-2014)
表7.15	城镇常住居民家庭平均每百户年末耐用消费品拥有量(2013-2014年)
	Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Urban Households at Year-end (2013-2014)
表7.16	农村常住居民人均可支配收入与现金可支配收入情况(2013-2014年)157
	Per Capita Annual Disposable Income and Cash Disposable Income of Rural Households (2013-2014)
表7.17	农村常住居民人均收支构成情况(2013-2014年)158
	Composition of Per Capita Cash Income and Cash Expenditure of Rural Households (2013-2014)
表7.18	按收入五等份分组的农村常住居民家庭收入支出情况(2014年)159
	Per Capita Annual Income and Expenditure of Rural Households by Income Quintile (2014)
表7.19	农村常住居民家庭人均主要食品消费量(2013-2014年)160
	Per Capita Consumption of Major Foods by Rural Households (2013-2014)



第	八章 城镇建设 URBAN CONSTRUCTION	
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
	主要统计指标解释	. 170
	Sales Price Indices of Houses (1998-2014)	
表7.29	住宅销售价格指数(1998-2014年)	. 169
	Price Indices of Investment in Fixed Assets (1994-2014)	
表7.28	Producer Price Indices for Industrial Products by Sector (2013-2014) 固定资产投资价格指数(1994-2014年)	. 168
表7.27	按工业行业分工业生产者出厂价格指数(2013-2014年)	. 167
	Producer Price Indices for Industrial Products by Category (2013-2014)	
表7.26	工业生产者出厂价格指数(2013-2014年)	. 166
	Purchasing Price Indices of Raw Materials, Fuels and Power (2013-2014)	
表7.25	工业生产者购进价格指数(2013-2014年)	. 166
107.24	Producer Price Indices for Agricultural Products (2013-2014)	. 105
表7.24	Retail Price Indices By Category (2013-2014) 农产品生产价格指数(2013-2014年)	165
表7.23	商品零售价格分类指数(2013-2014年)	. 164
	Consumer Price Indices by Category (2013-2014)	
表7.22	居民消费价格分类指数(2013-2014年)	. 163
	Consumer Price Indices and General Retail Price Indices in Major Years	
表7.21	主要年份居民消费价格指数和商品零售价格指数	. 162
107.20	Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Rural Households at Year-end (2013-2014)	101
表7.20	农村常住居民家庭平均每百户年末耐用消费品拥有量(2013-2014年)	1.21

	简要说明	
	Brief Introduction	
表8.1	城市建设用地(2014年)17	7
	Land for Urban Construction (2014)	
表8.2	城市基础设施水平(2013-2014年)	7
	Statistics on Urban Infrastructure (2013-2014)	
表8.3	城市市政设施(2013-2014年)	8
	Municipal Infrastructure (2013-2014)	
表8.4	城市园林绿化(2013-2014年)17	8
	Parks and Green Land in Urban Area (2013-2014)	

	Basic Statistics on Tap Water and Gas Supply in Urban Area (2013-2014)	
表8.6	城市公共交通情况(2013-2014年)	. 180
	Basic Statistics on Public Transportation in Urban Area (2013-2014)	
表8.7	公用事业和市政建设投资额(2013-2014年)	. 180
	Investment in Public Utilities and Municipal Construction (2013-2014)	
	主要统计指标解释	. 181
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	
40.8.00.3	九章 资源和环境 RESOURCES AND ENVIRONMENT	
	简要说明	
	Brief Introduction	
表9.1	自然资源(2013-2014年)	. 187
	Natural Resources (2013-2014)	
表9.2	自然地理(2014年)	. 188
	Natural Environment (2014)	
表9.3	气象基本情况(1951-2014年)	. 189
	Basic Statistics on Climate (1951-2014)	
表9.4	全年气象情况(2014年)	. 191
	Statistics on the Climate of the Current Year (2014)	
表9.5	环境保护情况(2013-2014年)	. 192
	Environmental Protection (2013-2014)	
表9.6	工业"三废"排放处理及综合利用情况(1995-2014年)	. 193
	Discharge, Treatment and Comprehensive Utilization of Waste Gas,	
	Waste Water and Solid Wastes (1995-2014)	
表9.7	重点调查工业废气排放及处理情况(2014年)	. 194
	Waste Gas Discharge and Treatment by the Industrial Enterprises under Major Survey (2014)	
表9.8	重点调查工业固体废物产生及处理利用情况(2014年)	. 196
	Generation, Treatment and Utilization of Solid Wastes of the Industrial	
	Enterprises under Major Survey (2014)	
表9.9	重点调查工业废水排放及处理情况(2014年)	. 198
	Waste Water Discharge and Treatment by the Industrial Enterprises under Major Survey (2014)	
表9.10	the property of the property o	. 199

Industrial Pollution Treatment Projects and Investment (2013-2014)

表8.5



表9.11	生活污染物排放情况(2013-2014年)199
	Discharge of Domestic Pollutants (2013-2014)
	主要统计指标解释200
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators
第 CHA	十章 要素市场 MARKETS OF KEY FACTORS
	简要说明
	Brief Introduction
表10.1	国有土地使用权出让与划拨情况(2013-2014年)211
	Transactions and Allotment of the Right to Use the State-owned Land (2013-2014)
表10.2	城市房产市场交易情况(2013-2014年)211
	Real Estate Markets in Urban Area (2013-2014)
表10.3	亿元以上商品市场交易情况(2013-2014年)212
	Transactions of Commodity Markets with Transaction Value over 100 Million Yuan (2013-2014)
表10.4	技术市场交易情况(2014年)213
100 E V 40 A-2	Transactions of Technology Exchanges (2014)
表10.5	人才市场人才流动情况(2013-2014年)213
	Human Resource Markets and Exchanges (2013-2014)
表10.6	公共就业服务机构介绍情况(2013-2014年)
-	Statistics on the Public Job Services and Intermediation Agencies (2013-2014)
表10.7	证券市场基本情况(2013-2014年)
	General Statistics on Security Markets (2013-2014)
篇-	十一章 农业和农村经济 AGRICULTURE AND RURAL ECONOMY
CHI	APTER 11
	简要说明
	Brief Introduction
表11.1	主要年份农村基本情况217
	Basic Statistics on Rural Areas in Major Years
表11.2	主要年份农业生产条件218
	Conditions of Agricultural Production in Major Years

表11.3	农作物播种面积(1978-2014年)	219
	Sown Area of Farm Corps (1978-2014)	
表11.4	主要年份农林牧渔产品产量	220
	Output of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery in Major Years	
表11.5	主要年份农林牧渔业总产值	223
	Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery in Major Years	
表11.6	主要年份农林牧渔业总产值增幅(上年=100)	224
	Gross Output Value Indices of Farming, Forestry, Animal Husbandry and	
	Fishery in Major Years (Preceding Year=100)	
表11.7	农林牧渔业总产值(2013-2014年)	225
	Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery (2013-2014)	
表11.8	农村基本情况(2013-2014年)	226
	Basic Statistics on Rural Areas (2013-2014)	
表11.9	农业生产条件(2013-2014年)	226
	Conditions of Agricultural Production (2013-2014)	
表11.10	主要农作物播种面积及产量(2013-2014年)	227
	Sown Area and Output of Major Farm Crops (2013-2014)	
表11.11	林牧渔业生产情况(2013-2014年)	228
	Output of Forestry, Animal Husbandry and Fishery (2013-2014)	
表11.12	林牧渔业主要产品产量(2013-2014年)	228
	Output of the Major Products of Forestry, Animal Husbandry and Fishery (2013-2014)	
表11.13	主要农产品产量与建国以来最高年产量的比较(2014年)	229
	Output of Major Agricultural Products in Comparison with the Peak Year since	
	the Foundation of PRC (2014)	
表11.14	农业商品产值和商品率(2013-2014年)	229
	Output Value of Agricultural Commodities and Rate of Commercialization (2013-2014)	
表11.15	乡镇企业主要指标(2013-2014年)	230
	Main Indicators of Township-owned Enterprises (2013-2014)	
	主要统计指标解释	231
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	